
 

SPØRGSMÅL NR.  S 1236 

§ 20-SPØRGSMÅL TIL SKRIFTLIG BESVARELSE 

Til: Skatteministeren 

Dato: 11. maj 2015 

Stillet af: Eigil Andersen (SF)  

Hvilke initiativer har ministeren taget i forhold til etablering af en 

belønningsordning med henblik på at styrke den forebyggende 

arbejdsmiljøindsats?  

(Spm. nr. S 1236). 

Begrundelse 

Det fremgår af betænkningen over lovforslaget fra ministeren om afgift af 

bidraget til Arbejdsmarkedets Erhvervssygdomssikring og af arbejdsulykkes-

erstatninger m.v., af 12. december 2012, at »Socialdemokratiet, Radikale 

Venstre og Socialistisk Folkeparti finder det positivt, at det i tillæg til 

arbejdsskadeafgiften er regeringens hensigt, at der bliver nedsat et udvalg – 

bl.a. med deltagelse af arbejdsmarkedets parter – der skal afsøge, hvilke 

muligheder der må være for at iværksætte yderligere økonomiske 

incitamenter, der kan forebygge arbejdsskader og forbedre arbejdsmiljøet på 

den enkelte arbejdsplads i form af en belønningsordning«. Arbejdsmarkedets 

parter har i enighed flere gange tilskyndet regeringen til at igangsætte en 

belønningsordning, finansieret af uforbrugte midler fra Fonden for Fore-

byggelse og Fastholdelse, men endnu er intet sket. Der er ikke nedsat et 

udvalg, som beskrevet i betænkningen, og der er heller ikke på anden vis 

taget initiativ til igangsætning af en belønningsordning, til styrkelse af den 

forebyggende arbejdsmiljøindsats på arbejdspladserne. 

 

På Folketingets formands vegne 

Lovsekretariatet 

Den 11. maj 2015 

 

 

Svaret bedes sendt elektronisk til 

spørgeren på Eigil.Andersen@ft.dk 

og til Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 

 

 2014-15
S 1236 
Offentligt


